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Ambiciózní plán na vědecké centrum
ČT 1, 30.3.2010, 19:00, pořad: Události
Iveta TOUŠLOVÁ, moderátorka
--------------------
Několik miliard korun z evropských fondů je k dispozici na výstavbu velkých vědeckých center v zemi. Ve hře je 7 projektů
a v nejbližších dnech se rozhodne, které z nich peníze dostanou a kolik.
Vladimír KOŘEN, redaktor
--------------------
Krok do světa supervědy. Evropské peníze můžou pootevřít dveře velkým vědeckým projektům, jako je třeba centrum
BIOCEV.
Václav HOŘEJŠÍ, Ústav molekulární genetiky AV ČR
--------------------
Něco podobného tady ještě nebylo. Takže skutečně si myslíme, že to je prostě projekt budoucnosti.
Vladimír KOŘEN, redaktor
--------------------
V laboratořích se budou potkávat přední evropští odborníci s českými vědci. Třeba ze školy Otty Wichterleho. Nápady
budou okamžitě využívat desítky firem.
Václav HAMPL, rektor Univerzity Karlovy
--------------------
Mělo by to být prostředí jaksi velmi produktivní, co se prostě nápadů týče, nových přínosů.
Vladimír KOŘEN, redaktor
--------------------
Cílená léčiva, pomoc neplodným párům, převratné tkáňové náhrady, nové cesty pro určení vážných nemocí. Centrum
dá práci nejenom stovkám vědců z celého světa, ale také Středočechům.
Václav PAČES, vědecký koordinátor projektu BioCev
--------------------
Máme k tomu podporu jak starostů Vestce, Jesenice, Dolních Břežan, jednáme s nimi například i o výstavbě bytů pro
ty lidi, aby se tam skutečně usídlili a aby ten region se rozvíjel.
Vladimír KOŘEN, redaktor
--------------------
Podobných velkých vědeckých center může z prostředků programu Věda a výzkum pro inovace vyrůst 7.
Václav PAČES, vědecký koordinátor projektu BioCev
--------------------
Já si myslím, že všechny už pravděpodobně projdou, poněvadž těch screeningů bylo tolik a těch diskusí kolem toho
tolik, že těžko se tam najdou nějaké závažné chyby.
Vladimír KOŘEN, redaktor
--------------------
Jenže z center vědecké budoucnosti se také můžou stát průměrné výzkumné ústavy. Peněz je míň než autoři projektů
potřebují a v zákulisí se mluví o výrazném škrtání v rozpočtech. V případě schválení projektu by se špičkové mezinárodní
vědecké centrum začalo stavět tady ve Vestci už příští rok. Vladimír Kořen, Česká televize.


